

**Chambre des communes
House of Commons**

Édifice La Promenade Building
Pièce/Room 910
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tél./Tel.: 613-992-6779



**Circonscription
Constituency**

1001 Maisonneuve est / East
Suite 507
Montréal, Québec
H2L 4P9
Tél./Tel.: 514-522-1339

Hélène Laverdière

Députée / M.P.
Laurier - Sainte-Marie

helene.laverdiere@parl.gc.ca

Ottawa, April 29, 2015

The Honourable Christian Paradis
Minister of International Development
House of Commons
Ottawa, Canada, K1A 0A6

Re: Support for the Canadian Foodgrains Bank's Good Soil Campaign

Dear Minister,

I am writing to encourage you to support the Good Soil Campaign, recently launched by the Canadian Foodgrains Bank (CFGB), an organization dedicated to ending world hunger.

The Good Soil Campaign aims to raise awareness of the need for long-term, sustained support for small-scale farmers as an effective approach to ending hunger and promoting prosperity. There are 1.5 billion small-scale farmers in developing countries, many of them women. Small-scale producers provide up to 80% of the food supply in Asia and sub-Saharan Africa. Although they produce food, many small-scale farmers experience hunger, due to issues such as degraded soils, climate change, and inaccessible markets. Good investments in development can change this.

Between 2008 and 2011, Canada provided, on average, \$450 million per year to international agricultural aid. Despite our continued focus on areas like nutrition and food assistance, Canada's funding for agriculture has decreased significantly since 2011, even though the best way to fight hunger is to ensure that people are able to feed themselves. Through the Good Soil Campaign, CFGB is asking the Canadian government to reinvest in aid for agriculture, back up to Canada's previous level of \$450 million/year.

Minister, given that agricultural development presents a holistic and long-term approach to providing effective aid to the world's poorest, I believe that targeted support for small-scale

farmers is a smart investment of Canadian aid. I hope that you will take the time to learn about the Canadian Foodgrains Bank's Good Soil Campaign and consider increasing Canada's contributions in agricultural development.

Sincerely,



Hélène Laverdière

MP for Laurier - Sainte-Marie,

Official Opposition Critic International Development

**Chambre des communes
House of Commons**

Édifice La Promenade Building
Pièce/Room 910
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tél./Tel.: 613-992-6779



**Circonscription
Constituency**

1001 Maisonneuve est / East
Suite 507
Montréal, Québec
H2L 4P9
Tél./Tel.: 514-522-1339

Hélène Laverdière

Députée / M.P.
Laurier - Sainte-Marie

helene.laverdiere@parl.gc.ca

Ottawa, le 29 avril 2015

L'honorable Christian Paradis
Ministre du Développement international
Chambre des communes
Ottawa, Canada K1A 0A6

Objet : Appui à la campagne Bonne Terre de la Banque canadienne de grains

Monsieur le Ministre,

Je vous écris pour vous encourager à appuyer la campagne Bonne Terre qu'a lancée récemment la Banque canadienne de grains, organisme voué à l'élimination de la faim dans le monde.

La campagne Bonne Terre vise à sensibiliser la population au besoin d'un soutien durable aux petits exploitants agricoles. Il s'agit d'un moyen efficace de soulager la faim et de promouvoir la prospérité. Les pays en développement comptent 1,5 milliard de petits exploitants agricoles, dont de nombreuses femmes. Jusqu'à 80 % de l'approvisionnement alimentaire en Asie et en Afrique subsaharienne provient des petits producteurs. Bien qu'ils produisent de la nourriture, beaucoup de petits exploitants agricoles ne sont pas à l'abri de la faim à cause de problèmes comme l'appauvrissement du sol, les changements climatiques et les marchés inaccessibles. Des investissements judicieux dans le développement pourraient changer la donne.

Entre 2008 et 2011, le Canada a consacré, en moyenne, 450 millions de dollars par année à l'aide internationale à l'agriculture. Même si le Canada continue d'accorder la priorité à des questions comme la nutrition et l'assistance alimentaire, son financement pour l'agriculture a sensiblement diminué depuis 2011. Or, la meilleure façon de lutter contre la faim, c'est de

veiller à ce que les gens puissent se nourrir. Dans le cadre de la campagne Bonne Terre, la Banque canadienne de grains demande au gouvernement canadien de rétablir l'aide à l'agriculture à son niveau antérieur de 450 millions de dollars par année.

Monsieur le Ministre, étant donné que le développement agricole représente un moyen essentiel à long terme de fournir une aide efficace aux plus démunis de la planète, je crois qu'un appui axé sur les petits exploitants agricoles constituerait un investissement judicieux de l'aide canadienne. J'espère que vous prendrez le temps de vous renseigner sur la campagne Bonne Terre de la Banque canadienne de grains et que vous envisagerez d'augmenter les contributions du Canada au développement agricole.

Je vous prie d'agréer, Monsieur le Ministre, mes sincères salutations.



Hélène Laverdière

Députée de Laurier—Sainte-Marie

Porte-parole de l'Opposition officielle en matière de développement international